
Protokół Nr LXII/2024 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 28 lutego 2024r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 16,00 – 18,05 

 

Ad.  1. 

Dnia 28 lutego 2024r. odbyło się LXII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Łączna p. Wacław Iwanczatik 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- Prezes Stowarzyszenia Seniorzy Razem p. Elżbieta Głowacka 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych,  

co stanowiło 93 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecna radna: Piwowar Bernarda – usprawiedliwiona. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy Radnego 

Edwarda Chabę, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Żadnych wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum.  

2. Powołanie sekretarza obrad.  

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami.  

7. Pytania, wnioski, interpelacje.  

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  
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9. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026 

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej, kandydatów na strażaków ratowników z terenu Gminy Łączna oraz dla 

strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Łączna za działania inne 

niż określone w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021r. o ochotniczych strażach pożarnych 

c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zaleziance 

d) współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu 

energii elektrycznej na lata 2025 i 2026 

e) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2025 roku 

f) zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok 

g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2024-2032 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 31 stycznia 2024r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 31 stycznia 2024r. do dnia 28 lutego 2024r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

6 lutego – w Nadleśnictwie Suchedniów w spotkaniu w sprawie sposobu ewidencjonowania 

lasów, gruntów i innych nieruchomości w Lasach Państwowych oraz wydzieleń leśnych 

wolnych od wycinki, z ograniczonym dostępem dla okolicznych mieszkańców,   

12 lutego – w spotkaniu z Ks. Janem Marczewskim w sprawie remontu dachu kościoła  

w Łącznej,      

19 lutego – w spotkaniu z projektantem p. Adamem Sadłowskim w sprawie ostatnich 

uzgodnień dotyczących rozpoczęcia realizacji inwestycji drogowej w Jaślach, 

22 lutego  – w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Łączna,  

27 lutego – w Walnym Zebraniu Członków Związku Miast i Gmin Regionu 

Świętokrzyskiego. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w użyczenie, 

- w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej do 

realizowania programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby  

z niepełnosprawnością”- edycja 2024, 

- w sprawie upoważnienia pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej do 

wydawania decyzji administracyjnych w indywidualnych sprawach z zakresu pomocy 

społecznej należących do właściwości Gminy. 

 

W dniu 15 lutego br. wpłynęło do Urzędu Gminy w Łącznej pismo Starosty Skarżyskiego  

o dofinansowanie remontu drogi powiatowej w gminie Łączna  nr 1405T Gózd – Psary – 

Bodzentyn etap III w kwocie 300.000 zł w formie pomocy finansowej ze środków budżetu 

Gminy. W następnym punkcie dzisiejszego posiedzenia będę prosił p. Przewodniczącą  

o przegłosowanie wniosku o udzielenie tej pomocy tak aby w najbliższych dniach 

przygotować i przedstawić Radzie projekty uchwał w tej sprawie. 

Przypomnę, że ten odc. drogi Powiat skarżyski i ZDP składał do Programu Remontowego 

dróg powiatowych i wojewódzkich i otrzymał dofinansowanie. W ramach dofinansowania  

50 % otrzymuje Powiat skarżyski, natomiast pozostałe 50 % jest do realizacji powiatu  
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i ewentualnie gminy. Przy czym chcę zaznaczyć, że w piśmie mówi się o kwocie 300 tys. zł 

jako udział gminy w tej realizacji. Było tak, że wspólnie z Radą Sołecką i radnym z Klonowa 

byliśmy na spotkaniu w powiecie, gdzie deklarowałem udział gminy w remoncie tego 

ostatniego docinka. Powiat nie złożył tego pisma do nas w końcówce roku w zw. z tym nie 

zostały te środki wpisane do projektu budżetu ale słowo się rzekło. Po konsultacji z Panią 

Skarbnik myślę, że w najbliższym czasie przedstawię Państwu propozycję w jaki sposób 

moglibyśmy ten odc. drogi sfinansować. 

 

Zakup samochodu dostawczego do 3,5 t. 

W dniu 22.02.2024 r. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu prowadzonym pod nazwą: 

Zakup samochodu dostawczego do 3,5 t. Kwota jaką zaoferował oferent to 299 997,00 zł 

brutto. Na ten cel w budżecie gminy zabezpieczono 300 000,00 zł. W przyszłym tygodniu 

planowane jest podpisanie umowy na ww. dostawę samochodu. Termin realizacji zadania to 

90 dni od daty podpisania umowy.  

Ta kwestia była omawiana na Komisjach, była przedstawiana przez Kierownik ZGK. Chcemy 

kupić sprzęt nowy, nieużywany i mam nadzieję że sprzęt ten pozwoli na realizację tych 

zadań, które chcemy żeby były przez Zakład realizowane. Sprzęt jest potrzebny, szereg rzeczy 

które realizuje Zakład wiąże się z posiadaniem odpowiedniego sprzętu. Myślę, że ta realizacja 

nie tylko jest głęboko przemyślana ale i przeanalizowana pod kątem przydatności tego sprzętu 

dla ZGK. 

 

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – REMONTY 

W dniu 2 lutego 2024 r. podpisano umowy z Wojewodą Świętokrzyskim na realizację zadań: 

1) Remont drogi gminnej na działce nr 393/10 obręb Czerwona Górka w msc. Kamionki 

Wartość całkowita: 520 437,60 zł, Kwota dofinansowania: 364 306,00 zł (70%),  

Kwota udziału własnego: 156 131,60 zł (30%). 

2) Remont drogi wewnętrznej na działce nr 187/2 w msc. Gózd, Wartość całkowita:  

101 438,10 zł, Kwota dofinansowania: 71 006,00 zł (70%), Kwota udziału własnego:  

30 432,10 zł (30%). 

W dniach 27-28.02.2024 r. otwarte zostały oferty przetargowe na w/w zadania: 

1) Remont drogi Kamionki - złożono 5 ofert, najniższą ofertę złożyło przedsiębiorstwo 

DUKT z Nowin na kwotę: 445 260,00 zł; termin wykonania prac: 31.07.2024 r. 

2) Przebudowa drogi Gózd - złożono 3 oferty, najniższą ofertę złożyło przedsiębiorstwo 

DUKT z Nowin na kwotę: 102 090,00 zł; termin wykonania prac: 31.05.2024r 

Po przeanalizowaniu dokumentów potwierdzających spełnianie warunków udziału  

w postępowaniach w marcu br. powinny zostać podpisane umowy na wykonanie ww. prac. 

 

Cyberbezpieczny Samorząd – Centrum Projektów Cyfrowa Polska 

Wniosek pn. Gmina Łączna – Cyberbezpieczny Samorząd przeszedł pozytywnie ocenę 

formalno-merytoryczną. Przygotowane zostały dokumenty niezbędne do podpisania umowy. 

Czas realizacji maksymalnie 24 miesiące. Wartość całkowita: 406 465,00 zł 100 % 

dofinansowania. Może to się wydawać rzecz mało istotna dla mieszkańców ale jest to 

wprowadzenie systemów, których celem jest ochrona przed próbami włamania się, dotarcia 

do informacji w urzędzie. Ten program obejmuje całą Polskę, wszystkie urzędy. 

 

Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – EDYCJA ÓSMA 

W ramach promesy wstępnej zaplanowano wybudowanie dwóch odcinków dróg w obszarze 

zalewu Jaśle, wraz z ciągiem pieszo-rowerowym, odwodnieniem, oświetleniem oraz 

wodociągiem. Wartość całkowita: 7.000.000,00 zł. Kwota wnioskowanych środków: 

6.650.000,00 zł (95%). Deklarowana kwota udziału własnego: 350.000,00 zł (5%). 
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Aby inwestycja mogła być zrealizowana w powyższym zakresie konieczne było uzyskanie 

zezwolenia na realizację inwestycji drogowej oraz opracowanie dokumentacji projektowej. 

W najbliższym czasie planowane jest ogłoszenie przetargu na wykonanie zadania. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Poinformował, przeprowadziłem rozmowę z Podkarpacką Spółką Gazowniczą, chodzi  

o kwestię doprowadzenia gazu do dwóch miejscowości Występa i Zalezianka, w całości od 

Występy aż do węzła Zalezianka. Dzięki Wysokiej Radzie i temu, że podejmujecie decyzje  

o zmianie planu zagospodarowania przestrzennego, mamy kolejne tereny, w których będzie 

możliwa urbanizacja. Teren naszej gminy ma olbrzymi potencjał. Aktualnie trwają prace przy 

zagospodarowaniu zalewu Jaśle, niebawem ZGGŚ ogłosi przetarg na kolejny etap tej 

inwestycji, na który również mamy środki w kwocie 2 mln zł. Całość zbiornika Jaśle będzie 

zagospodarowana i jedocześnie uzbrojona w drogi, droga która jest kontynuacją od Stawiku 

również będzie zrobiona. Są dwa, trzy domy w Jaślach, które do tej pory nie mają wodociągu, 

uzgodniliśmy z Kierownik ZGK, że jeśli rozstrzygniemy przetarg i wyłoni się wykonawca to 

chcemy żeby ZGK był podwykonawcą części zadania dot. wodociągu w tej drodze. Chcemy 

włączyć również w ten zakres część dot. wykonania odc. wodociągu do tych mieszkańców. 

 

c.d. sprawozdania: 

Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027. Działanie 2.6 Infrastruktura 

wodno – ściekowa. 

Gmina Łączna przygotowała dokumentację dotyczącą rozbudowy oczyszczalni ścieków. 

Pamiętacie, że mieliśmy przykre doświadczenie z wykonawcą, który wygrał poprzedni 

przetarg. Musieliśmy zerwać umowę, ponieważ nie wywiązał się z terminu zakończenia 

pracy. Można było przesuwać termin wykonania ale środki które mieliśmy z Unii 

Europejskiej należało do końca 2023r. rozliczyć, a nie było to możliwe. Czym by się  

to skończyło, nie tylko zwrotem pieniędzy ale i karami dla gminy. Chcieliśmy tego uniknąć  

i podjęliśmy decyzję o zerwaniu umowy, a w chwili obecnej staramy się o nowe środki. 

Zgodnie z informacją udostępnioną na stronie internetowej 

https://funduszeueswietokrzyskie.pl nabór został unieważniony. Treść informacji: 

Departament Inwestycji i Rozwoju Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego informuje, że w dniu 21 lutego 2024 roku Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego podjął uchwałę w sprawie unieważnienia postępowania w zakresie wyboru 

projektów do dofinansowania dotyczącego naboru nr FESW.02.06-IZ.00-002/23. 

Unieważnienie postępowania jest konsekwencją występującej rozbieżności pomiędzy 

kryteriami wskazanymi w Rozporządzeniu Delegowanym Komisji (UE) nr 2021/2139  

z dnia 04.06.2021 r. (załącznik nr 1 do rozporządzenia, rozdział 5.3 i 5.4), a zapisami 

Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2021/1060 z dnia 24.06.2021 r. 

(dalej: Rozporządzenie ogólne) co do wymogów w zakresie pożądanej efektywności 

energetycznej realizowanych inwestycji ściekowych.  

Rozporządzenie Delegowane Komisji definiuje maksymalne pułapy zużycia energii netto 

przez oczyszczalnię lub wymagane średnie zmniejszenie zużycia energii w zależności od 

zakresu rzeczowego projektu. Kryteria te nie określają jednak wymogu zerowego zużycia 

energii netto w całym zbudowanym systemie odprowadzania ścieków w odniesieniu do 

projektów finansowanych z kategorii interwencji nr 066 (w ramach której ogłoszono 

przedmiotowy nabór), na który wskazuje Rozporządzenie ogólne. 

Chodzi o kwestię zw. z ilością energii, które dana oczyszczalnia potrzebuje do swojego 

funkcjonowania, tu były rozbieżności które były poza nami. W żadnej z inwestycji wcześniej, 

która otrzymywała dofinansowanie, nie były stosowane takie kryteria. Na etapie złożenia 

wniosku zastanawialiśmy się nad umieszczeniem fotowoltaiki na terenie oczyszczalni 
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ścieków w celu kompensacji energii. Okazuje się, że rozbieżności które są w dokumentach, 

które przytoczyłem, występują i organ zarządzający, którym jest Departament Rozwoju 

Regionalnego i Urząd Marszałkowski musiał przetarg unieważnić. Co dalej. Mamy z tyłu 

głowy i chcemy podłączać kolejne odcinki kanalizacji. Myślę, że te kwestie w najbliższym 

czasie zostaną wyjaśnione, o kolejnych zamieszczanych informacjach będziemy informować. 

Nie zmienia to postaci rzeczy, że wniosek będziemy składać ponownie. Uważam, że 

otrzymamy dofinansowanie na tą realizację. 

 

Z ostatnich wniosków  

Zakład Gospodarki Komunalnej w Łącznej: 

- zamontował zasuwę sieciową rozdzielającą dwie miejscowości Gózd i Łączna, 

- przeprowadził czyszczenie kanału sanitarnego Jęgrzna – Czerwona Górka, 

- udrożnił rów przy drodze powiatowej w miejscowości Zalezianka, 

- udrożnił rów przy drodze gminnej w miejscowości Osełków - szkody wyrządzone przez 

bobry, 

- z polecenia Urzędu wykonał naprawę nawierzchni drogowej na starodrożu, 

- w sposób ciągły pracownicy zakładu wykonywali przyłącza wodociągowe w miejscowości 

Zagórze – ogólnie podsumowując prace wykonane przez ZGK w Zagórzu zaowocowały 

dochodem Zakładu na  kwotę 90 650,00 brutto. Opłaciło się kupno sprzętu, ten sprzęt pracuje, 

jak widać już zarobił spore pieniądze. Jestem przekonany, że w kolejnych realizacjach, 

zleceniach ZGK będzie dysponował sprzętem, który może to zrobić w sposób, który jest 

akceptowalny przez mieszkańców. 

- zakupiono nową pompę dozującą podającą chlor do sieci na wodociąg Zalezianka za kwotę 

5000,00 zł netto. To też pokłosie tych informacji, które do nas docierają, opinie są puszczane 

w eter, puszczane drogą facebooka, ja nie znam wodociągu, który nie byłby chlorowany. 

Podanie określonej dopuszczalnej ilości chlorku w celu dezynfekcji to nie są wielkości, które 

szkodzą zdrowiu. Źródła same się oczyszczają ale zwierzęta mają do tego dostęp, nie są to 

tereny odgrodzone. Być może w najbliższym czasie będziemy starali się uzyskać środki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na zabezpieczenie źródlisk. Jedynym 

elementem pod znakiem zapytania jest odpowiedź na pytanie jaka jest czystość wód. Nie 

mamy obowiązku wykonywania badań źródlisk. Jeśli udałoby się je zabezpieczyć to takie 

badania zrobimy. 

- zakupiono nową taśmę do prasy odwadniającej osady ściekowe za 4500.00 zł netto 

 i we własnym zakresie dokonano jej wymiany, 

- pracownicy oczyszczalni odwodnili i zdezynfekowali 15 ton osadów ściekowych co 

potwierdza karta wywozu na kwotę 8.900,10 zł brutto, 

- wykonał serwis – regulacji sprzęgła przy traktorze kwota 2.600,00 zł netto, 

- wyremontowano we własnym zakresie dwie pompy ściekowe wymieniając wirniki  

w pompach na przepompowni P-3 w Kamionkach, 

- wykonano przyłącze do hydrantu p.poż w miejscowości Jaśle, 

- obecnie zakład pracuje w miejscowości Jaśle wykonując odcinek wodociągu dł. 160m. 

Kontynuowane są prace przy przebudowie drogi gminnej Podłazie - Krzyżka. Planowany 

termin zakończenia prac to koniec marca br. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Nie umieściłem w sprawozdaniu jednej rzeczy, która jest ważna, to jest informacja dot. pisma, 

które złożyło kilku mieszkańców, którzy mają posesje przy wygonie drogi gminnej łączącej 

nasze starodroże siódemki z drogą w Jęgrznej, obok osiedla które się tam znajduje.  

W piśmie zwracają się z prośbą o zaprojektowanie, wybudowanie i możliwość podłączenia 

wodociągu i kanalizacji na tym odcinku. Temat nie był przez nas omawiany ale na najbliższej 
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Komisji Gospodarczej spróbujemy do niego wrócić. Jesteśmy po rozmowach z Kierownik 

ZGK i pewne kwestie wymagają pójścia w tym samym kierunku co w innych, chcemy dać 

możliwość inwestorom budowania domów. Jest to teren ze zmienionym planem, jedyną 

przeszkodą pozostaje wykonanie przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych. To jest odc. 

ok. 100 m, moglibyśmy go zaprojektować i wykonać pracownikami ZGK, a teren by 

niewątpliwie zyskał. Czy w tym roku by się to udało, myślę że to byłoby trudne ale warto 

przynajmniej pokusić się o wykonanie projektów na te dwa krótkie odcinki. 

 

c.d. sprawozdania: 

W ogłoszonym w dniu 5 stycznia 2024r . otwartym konkursie ofert na realizację zadań Gminy 

z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2024 roku wpłynęły 2 oferty: 

- ULKS Łączna, 

- FC Łączna. 

Umowę na realizację w/w zadań Gmina Łączna podpisała z Uczniowsko- Ludowym Klubem 

Sportowym Łączna przyznając dotację w wysokości 65 tys. zł oraz Stowarzyszeniem FC 

Łączna przyznając dotację w wysokości 5 tys. zł. Ustalenia między tymi dwoma 

organizacjami i nami były takie żeby usatysfakcjonować i jednych i drugich, i to się udało. 

Kwota 5 tys. zł wg. tego co Prezes FC Łączna przekazał wystarczyła na realizację tych zadań, 

które Stowarzyszenie ma i realizuje na naszym terenie.  

 

Pan Wójt poinformował, poprosiłem Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Jolantę 

Żaczek o przygotowanie Zarządzenia dot. decyzji, którą Rada Gminy podjęła odnośnie 

wynajmowania hali gimnastycznej, aby nasze dzieci miały dostęp do hali za darmo, natomiast 

dla zewnętrznych grup nieformalnych aby obowiązywała ustalona stawka.  

 

W dniu dzisiejszym odbyło się pierwsze posiedzenie i szkolenie Gminnej Komisji Wyborczej. 

Od dnia jutrzejszego członkowie komisji będą pełnić dyżur i przyjmować rozpoczną 

zgłoszenia komitetów wyborczych kandydatów na radnych i wójtów. Tryb pracy komisji  

i godziny dyżurowania opublikowano na BIP Urzędu w zakładce WYBORY 

SAMORZĄDOWE 2024. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, między sesjami Komisja nie obradowała. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, podobnie między 

sesjami nie odbyło się żadne posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała petycję mieszkanki Klonowa  

o przywrócenie przystanku autobusowego linii Nr 12 MZK Kielce w okolicy posesji Klonów 

60 lub zezwolenie na usytuowanie w tym miejscu przystanku na żądanie. Komisja podjęła 

uchwałę Komisji, że petycja jest zasadna. 
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Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pisma, które wpłynęły między sesjami do Biura Rady 

Gminy: 

1/16.02.2024r. Starosta Skarżyski p. Artur Berus, wniosek o dofinansowanie zadania: 

„Remont drogi powiatowej nr 1405T Gózd-Psary-Bodzentyn. To pismo było omówione już 

przez Pana Wójta, również na Komisjach Połączonych. 

2/ 22.02.2024r. Prezydent Miasta Kielce, przekazanie wg. właściwości petycji mieszkanki 

Klonowa w sprawie przywrócenia przystanku autobusowego linii 12 przy posesji 

wnioskodawcy. Petycja została skierowana do Komisji, o czym Przewodniczący 

poinformował. 

3/ 23.02.2024r. Wojewoda Świętokrzyski, zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego dot. uchwały Nr LXI/352/2024 Rady Gminy Łączna z dn. 31.01.2024r.  

w sprawie powrotnego przejęcia szkoły podstawowej w Zaleziance. Proszę o rozwinięcie 

tematu przez Sekretarza Gminy, ponieważ została wystosowana odpowiedź do Wojewody. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, przedmiotową uchwałą Rada Gminy  

w § 1 nadzorowanego aktu postanowiła o przejęciu z dniem 1 lutego do ponownego 

prowadzenia Szkoły Podstawowej w Zaleziance wraz z oddziałem przedszkolnym od 

Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego Zalezianka z siedzibą w Zaleziance. Zgodnie z § 2 

uchwały przejęcie szkoły przez gminę ma nastąpić na warunkach określonych w umowie 

zawartej 1 września 2011r. Dalej czytamy w piśmie: w wyniku analizy postanowień 

przedmiotowej uchwały oraz skargi na powyższy akt złożonej przez Stowarzyszenie Rozwoju 

Społecznego Zalezianka organ nadzoru powziął wątpliwości w następujących kwestiach:  

- w sprawie powrotnego przejęcia szkoły została podjęta uprzednio uchwała z 12 stycznia 

2023r., co do której wydano rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody z dn. 16.02.2023r. 

stwierdzające jej nieważność w całości. Z samego faktu stwierdzenia nieważności uchwały 

lub zarządzenia wynika, że akt wobec którego zastosowano środek nadzorczy nie może być 

wykonywany i taki stan trwa do czasu uprawomocnienia się rozstrzygnięcia nadzorczego 

zgodnie z art. 92 ust 1 ustawy o sam. gminnym. Wniesienie skargi kasacyjnej przez Gminę 

Łączna na wyrok WSA w Kielcach z dn. 12.06.2023r. oddalający skargę gminy na ww. 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody nie zmienia stanu prawnego uchwały, która nadal jest  

w obiegu prawnym i obowiązuje pomimo iż wstrzymana jest jej wykonalność z mocy prawa. 

W zw. z  tym należy przyjąć że w tej samej materii są podjęte dwie uchwały przez organ 

uchwałodawczy. W drugim punkcie czytamy: w uzasadnieniu do uchwały wskazano iż 

stowarzyszenie prowadząc szkołę naruszyło przepisy o finansach publicznych powołując się 

na kontrolę przeprowadzoną przez gminę realizacji dotowanego zadania za okres od  

1 stycznia do grudnia 2021r. w celu oceny legalności podjętych przez gminę działań brak jest 

natomiast wskazania, których konkretnie przepisów ustawy dopuściło się stowarzyszenie  

w zakresie oraz braku uzasadnienia organu w kwestii powołania się na wyniki kontroli.  

W punkcie 3 czytamy: w uzasadnieniu do uchwały podano iż z dniem 1 stycznia doszło do 

faktycznego przejęcia szkoły przez gminę, natomiast w § 1 nadzorowanego aktu 

postanowiono o przejęciu szkoły do ponownego prowadzenia z dn. 1 lutego 2024r., co 

powoduje wątpliwość w zakresie prawidłowego określenia w akcie uchwałodawczym daty 

przejęcia szkoły przez gminę.  

W zw. z powyższym działając na podst. ustawy o samorządzie gminnym informuję że do dn. 

27 lutego Rada Gminy może przedstawić stosowne wyjaśnienia, dokumenty w tej sprawie.  

I tak się stało, w dn. 27.02.2024r. Wydział Prawny, Nadzoru i Kontroli Św. U.W. otrzymał 

takie wyjaśnienia: 
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„W związku z zawiadomieniem z dnia 21 lutego br. dotyczącym wszczęcia postępowania 

nadzorczego dot. uchwały Rady Gminy z dnia 31 stycznia 2024r. w sprawie powrotnego 

przejęcia szkoły Podstawowej w Zaleziance informuję co następuje: 

1. Wniesienie skargi kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Kielcach do Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie nie wyklucza na tym etapie 

procedowania podobnej uchwały tym bardziej, że wskazane w uzasadnieniu rozstrzygnięcia 

nadzorczego Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 16 lutego 2023r. uchybienia zostały 

usunięte – tym bardziej, że wyrok NSA nadal nie zapadł, pomimo ustawowego terminu na 

tego typu postępowania. Intencją organu jest ostateczne uporządkowanie statusu prawnego 

Szkoły Podstawowej w Zaleziance, bowiem takie tkwienie w „zawieszeniu” nie powinno się 

przedłużać i komplikować jeszcze bardziej sytuacji Szkoły i Gminy. Trwające od lipca 2023r. 

działania naprawcze z Zarządem Stowarzyszenia dotyczące dalszego prowadzenia Szkoły 

Podstawowej w Zaleziance przez Stowarzyszenie do dnia dzisiejszego nie przyniosły 

zamierzonego efektu, o czym na bieżąco Wójt Gminy informował p. Wojewodę. Aby nie 

doprowadzić do stanu, w którym w tej samej sprawie obowiązują dwie ostateczne decyzje 

(uchwały) wraz z uprawomocnieniem się uchwały z dnia 31 stycznia 2024r. w sprawie 

powrotnego przejęcia szkoły Podstawowej w Zaleziance - Gmina wycofa skargę kasacyjną              

z postępowania przed Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie bądź z własnej 

inicjatywy Rada Gminy uchyli uchwałę Rady Gminy Łączna z dnia 12 stycznia 2023r.                   

w sprawie powrotnego przejęcia Szkoły Podstawowej w Zaleziance. 

2. Wskazane w uzasadnieniu uchwały nieprawidłowości naruszające warunki prowadzenia 

szkoły określone w umowie oraz postanowienia § 2-4 Rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej z dnia 25 sierpnia 2017 r. w sprawie sposobu prowadzenia przez publiczne 

przedszkola, szkoły i placówki dokumentacji przebiegu nauczania, działalności 

wychowawczej i opiekuńczej oraz rodzajów tej dokumentacji spowodowały, że dotacja 

została pobrana w nadmiernej wysokości w kwocie 385.670,20 zł i podlegała zwrotowi  

w trybie art. 252 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Ponadto dotacja 

w kwocie 25.939,85 zł została wykorzystana niezgodnie z przeznaczeniem i również 

podlegała zwrotowi w tym trybie, zgodnie z którym dotacje udzielone z budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego wykorzystane niezgodnie z przeznaczeniem podlegają zwrotowi do 

budżetu wraz z odsetkami w wysokości określonej jak dla zaległości podatkowych, w ciągu 

15 dni od dnia stwierdzenia tych okoliczności. Do chwili obecnej Stowarzyszenie nie 

dokonało zwrotu tych środków na rachunek Gminy, co stanowi oczywiste, rażące i nie 

pozostawiające żadnych wątpliwości naruszenie ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych. 

3. Rada Gminy aby nie procedować z mocą wsteczną daty przejęcia szkoły wskazała datę  

1 luty 2024r. jako datę ponownego przejęcia prowadzenia tej Szkoły. Aktualna sytuacja 

spowodowała jednakże od 1 stycznia br. Szkoła finansowana jest ze środków własnych 

Gminy. Do zatrudnionych nauczycieli zastosowanie mają przepisy ustawy - Karta 

Nauczyciela oraz stosownej uchwały Rady Gminy z dnia 26 listopada 2009 r. w sprawie 

wprowadzenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego itd. z późniejszymi 

zmianami, wg których Gmina przekazuje Szkole środki na wynagrodzenia pracowników 

pedagogicznych. Koszty realizacji wszystkich zadań statutowych jednostki od 2023 roku               

- jej utrzymania i funkcjonowania ponosi samorząd gminny. 

Podsumowując: 

- Rada Gminy podejmując uchwałę z dnia 12 stycznia 2023r. w sprawie powrotnego przejęcia 

Szkoły w Zaleziance w dobrej wierze procedowała ten dokument, 

- w wyniku postępowania odwoławczego jednostka organizacyjna jaką jest Szkoła                         

w Zaleziance nie mogła być pozostawiona bez zarządu i środków na obsługę, 
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- mając na względzie zapisy art. 7 ustawy o samorządzie gminnym –„ zaspokajanie 

zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy, w szczególności zadań 

własnych obejmujących sprawy edukacji publicznej” gmina podjęła się dalszego 

finansowania tej placówki.” 

 

Radna Krawczyńska zwolniona przez Przewodniczącą Rady opuściła salę obrad, odtąd  

w obradach uczestniczyło 13 radnych. 

 

Radny Litwinki – zabrał głos, w chwili położenia masy asfaltowej na drodze Podłazie-

Krzyżka miałbym prośbę aby uzupełnić znaczny ubytek masy asfaltowej, który jest  

w Podłaziu przy drodze gminnej za przejazdem w prawo. Teraz po tym jak zniknął śnieg na 

drodze Podłazie-Wiącka ukazały się ogromne ilości śmieci, które tam zostają wyrzucane, nie 

mam sposobu jak zminimalizować ten proceder. Mam również prośbę o poprawę nawierzchni 

drogi Podłazie-Wiącka, żeby droga była przejezdna. 

Radna Cieślik – zabrała głos, w Goździe na pierwszym zakręcie w stronę Kielc cały czas  

w rowie stoi woda, proszę o udrożnienie żeby ta woda spłynęła. Wiem, że chodniki były 

naprawiane, ale pojawiają się nowe ubytki. Na wysokości posesji Nr 22 spadło parę kostek. 

Proszę o monitorowanie tego, poprawienie, są to głębokie dziury. 

Radny Ledwójcik – zabrał głos, proszę o interwencję w ZDP o wyczyszczenie rowów na 

Czerwonej Górce, po zimie w rowach znajduje się dużo piasku, oprócz tego jeszcze krety 

wyryły. W niektórych miejscach są tak zablokowane przepływy, że woda wypływa na asfalt. 

Radny Mendak – zabrał głos, mam pytanie od mieszkanki Klonowa, dostaliśmy do 

podpisania umowy na odbiór ścieków, pracownik p. Sylwia mówiła, że umowy trzeba 

podpisać tylko z tymi 5 odbiorcami którzy są podani, a niektórym mieszkańcom ścieki 

odbierał ktoś z innej gminy. Dlaczego nie można podpisać umowy z innym odbiorcą. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, odbieranie ścieków jest to 

działalność regulowana, tą działalność mogą prowadzić tylko te podmioty, które 

zarejestrowały na terenie danej gminy świadczenie takich usług. Z tego tyt. mieszkańcy mogą 

podpisać umowę tylko z tymi podmiotami, które są zamieszczone na naszej stronie 

internetowej i mają taką działalność zgłoszoną. Jeżeli podmioty, które obsługują Klonów chcą 

dalej funkcjonować i odbierać ścieki od mieszkańców nie ma żadnego problemu żeby złożyły 

do gminy odpowiedni wniosek i dopisały się do listy obsługujących podmiotów. 

Radny Chaba – zwrócił się do Wójta Gminy, wspomniał Pan o rozmowach z Karpacką 

Spółką Gazową, rozmawialiśmy na ten temat kilkukrotnie, może Pan powiedzieć jaka jest 

odpowiedź spółki o podłączeniu Występy i Zalezianki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, w rozmowie z pracownikiem 

Karpackiej Spółki dostałem informację, że przedstawiciele spółki chętnie pojawią się na 

spotkaniu z zainteresowanymi mieszkańcami. Rozmowa polegała na wstępnym rozeznaniu, 

wynikało z niej że pewne kryteria bez przerwy funkcjonują. Kwestia zw. z zachętą gminy do 

podjęcia tego typu rozmów wiąże się z faktem, że mamy teren zurbanizowany, przeznaczony 

pod budowę jednorodzinną. Druga rzecz, mamy duże miejsca jak choćby w Występie gdzie 

jest 16 ha i gdzie jest inwestor, który chce budować. Wiem, że szereg mieszkańców 

Zalezianki i Występy jest zainteresowanych gazem. Jeśli do gminy wpłyną uwagi od 

mieszkańców zainteresowanych tą sprawą zorganizujemy spotkanie i będziemy chcieli 

uczestniczyć w nim po to, żeby sprawy przyspieszyć. Wykonane zostały odpowiednie odcinki 

gazociągu w msc. Łączna i Gózd. Część z osób już fizycznie korzysta z ogrzewania gazem. 

Dla wielu osób jest to wygodna forma, ponieważ to jest czysty rachunek ekonomiczny. Jeśli 

mamy do czynienia z pompami ciepła musimy pamiętać, że żeby ogrzać dom jednorodzinny 

trzeba przeznaczyć kwoty sięgające kilkudziesięciu tysięcy zł. Zakup pieca gazowego  
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i przyłącze to są atrakcyjniejsze kwoty w stosunku do pomp ciepła. Czy KPO będzie miał 

możliwości finansowania likwidacji tzw. kopciuchów i wymiany na nowoczesne źródła 

ogrzewania, na dzień dzisiejszy takie zapisy są. W jaki sposób, w jakiej formie to będzie 

prowadzone, nie wiem. Były takie programy tzw. parasolówki, to środki które szły na 

dofinasowanie budowy fotowoltaiki u osób fizycznych. Myślę, że nowe władze gminy na 

pewno ten temat podejmą, ponieważ nie można koło tego przechodzić biernie, jest olbrzymie 

zainteresowanie. Radny z Podzagnańszcza jest kolejną osobą zainteresowaną żeby w tej 

miejscowości był gaz. Jestem przekonany, że bardzo duża liczba mieszkańców będzie 

zainteresowana tego typu źródłem ogrzewania i naszą rolą jako władz gminy jest żeby te 

rzeczy pilotować i pomóc mieszkańcom w tej realizacji. Pewne rzeczy są poza nami ale 

niektóre rzeczy są w naszych możliwościach. Zorganizowanie spotkań informacyjnych, na 

które chcą przybyć przedstawiciele Podkarpackiej Spółki Gazowniczej pokazuje, że ta strona 

też jest zainteresowana. Trzeba rozmawiać po to żeby ustalić jaka jest skala tego problemu. 

Pamiętajcie, że firma musi zaprojektować i wybudować linię zasilającą, dopiero wtedy jest 

mowa o wykonaniu przyłączy itd. Zainteresowanie musi być na tyle duże żeby taka 

inwestycja się opłaciła.  

Radny Chaba – zabrał głos, na Występie ok. 40 domów jest zainteresowanych podłączeniem 

do sieci gazowej. Przed kilkunastoma latami był zrobiony projekt kanalizacji ściekowej na 

Występie, on już się zdezaktualizował, przybyło dużo domów, po przekształceniu gruntów  

działki stały się budowlanymi, trzeba ten projekt zmienić. Wiem, że kolejność musi być, 

najpierw oczyszczalnia później kanalizacja, ale należy myśleć o zrobieniu projektu na 

Występę, Zaleziankę, Jaśle, Stawik. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, mam pomysł rozwiązania problemu dot. 

części Występy, niestety musicie wiedzieć że inwestycje typu kanalizacja sanitarna są teraz 

drogie. W Występie jest kwestia zw. z ukształtowaniem terenu, możemy w części 

poprowadzić kanalizację sanitarną grawitacyjnie. Tzn. że ścieki będą płynęły bez pomp, bez 

dodatkowych urządzeń. Samo wybudowanie kanału sanitarnego plus urządzenia to poważne 

kwoty. Po wyborach nowa władza powinna się tym tematem zająć. Myślę, że jeszcze w tym 

roku pewne decyzje powinny zapaść, przynajmniej odnośnie etapu projektowania.  

Od tamtego projektu do chwili obecnej bardzo wiele rzeczy się zmieniło pod względem 

prawnym również i trzeba pewne kwestie brać pod uwagę aby realizacja miała sens  

i finasowanie. Na dzień dzisiejszy na stronach rządowych są informacje o środkach i znajduję 

tam tylko jeden element, który w naszym przypadku mógłby zafunkcjonować tj. 

termomodernizacja i odnawialne źródła energii: pompy ciepła, fotowoltaika. Pozostałe 

działania są skierowane na programy dot. funkcjonowania komunikacji publicznej, dużych 

miast, transportu zeroemisyjnego. To rzeczy, które nie przystają do naszych warunków. Jeśli 

takie informacje będą się pojawiać i będą mówić wyraźnie, że gminy będą miały środki na 

tego typu infrastrukturę to z całą pewnością powinniśmy być do tego przygotowani i takie 

projekty powinniśmy ponownie zrobić. Tylko trzeba pamiętać, że to nie są tanie rzeczy, my 

ze swoich środków nie jesteśmy w stanie zrobić takiej infrastruktury. 

Radny Januchta – zabrał głos w temacie drogi powiatowej w Zaskalu, przypomniał mi się 

okres na przestrzeni ostatnich dwóch lat i niwelacja poboczy. Kilkakrotnie sprzęt ZDP 

zagościł u nas, nie było kolejności niwelowania poboczy tylko wybrane miejsca, co 

zauważyłem teraz po opadach, roztopach. Ludzie przekopują te zawyżone pobocza, bo woda 

dostaje się na posesje. Jeśli by taka akcja ZDP się powtórzyła proszę o konsekwentne 

zniwelowanie wszystkich poboczy. 

Radny Wisowaty – zabrał głos w temacie gazowania wsi, część Czerwonej Górki i Kamionek 

też jest zgazyfikowana i korzysta z gazu. Mieszkańcy Kamionek nie wszyscy wiedzieli, że 

będzie to realizowane. Kamionki są zgazyfikowane do Nr 20, a końcówka nie. Deklaracje 

chyba były składane w 2020r., a realizacja w 2023r. Niektórzy może zapomnieli, że coś 
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takiego było ale bardzo dużo chętnych się pojawiło teraz, w zw. z tym pozwoliłem sobie 

zadzwonić do Pani, która zajmuje się inwestycjami. Dostałem odpowiedź, że na razie nie są 

zainteresowani żadną inwestycją gazową. Na pewno mieszkańcy, którzy już korzystają są 

zadowoleni. Druga sprawa to droga do cmentarza, wśród drzew jest dużo suchych gałęzi, 

trzeba się tym zająć żeby komuś nie stała się krzywda. Oprócz tego proszę o poprawę tego 

odcinka drogi, załatanie dziur. Mam nadzieję, że w przyszłej kadencji cała ta nawierzchnia 

będzie zrobiona.  

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, na remont odcinka drogi do 

cmentarza jest już złożona dokumentacja w Starostwie Powiatowym, jak tylko uzyskamy 

zgodę to ogłosimy przetarg w ramach środków, które dostaliśmy z Polskiego Ładu pod 

zadaniem: bezpieczeństwo na drogach publicznych. 

Radny Wisowaty – zapytał, co kryje się pod pojęciem remont. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, będzie wymieniana nakładka 

asfaltowa na całej długości i punktowe wzmocnienie nawierzchni. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, widzę potrzebę żeby w paru 

miejscowościach zorganizować spotkania informacyjne w sprawie gazociągu. Zorganizujemy 

to, jednak wolałbym nie przed wyborami, nie chciałbym żeby powstawały niepotrzebne 

opinie. Pamiętacie kiedy zaczynaliśmy bój o ten gazociąg, mnóstwo wysiłku włożyliśmy  

w realizację gazociągu, jeździliśmy, ostatecznie tych dokumentów uzbierało się tyle, że  

w końcu spółka ruszyła z inwestycją. Wnioski mieszkańców były składane ale gdyby trzeba 

było je odnowić, złożyć ponownie to na spotkaniu warto te rzeczy omówić i jestem 

przekonany, że jak gazociąg zrobiony jest w części to pociągnięcie go dalej stanowi mniejszy 

koszt niż wykonanie zupełnie nowej nitki. Dokończenie pewnych elementów czy pójścia np. 

w kierunku Podzagnańszcza wydaje się w jakimś sensie łatwiejsze. 

Radna Siewierska – zabrała głos, Zagórze też byłoby zainteresowane gazociągiem. Proszę  

o zgłoszenie do Zarządu Dróg, ja już interweniowałam ale do tej pory nie ma odzewu, że na 

początku Zagórza, na zakręcie od Wiącki do Zagórza, jest studzienka i tam został załamany 

po raz kolejny dekiel, chyba tiry go niszczą przy skręcaniu. Stwarza to niebezpieczeństwo. 

Również proszę o naprawienie dróg, jest bardzo dużo ubytków zarówno przez msc. Zagórze 

jak i w kierunku Łącznej. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poprosił Przewodniczącą Rady o przegłosowanie 

wniosku, czy Rada Gminy jest za wyrażeniem zgody na dofinansowanie w kwocie 300 tys. zł 

Starostwu Powiatowemu w Skarżysku-Kamiennej remontu drogi do Klonowa. 

Przegłosowanie tego wniosku pozwoli nam podjąć działania, w których uwidocznilibyśmy tą 

inwestycję w naszym budżecie i przesunęli środki na to działanie. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku Pana Wójta poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

Za – 13/13 obecnych radnych. 

Wniosek o wyrażenie zgody na dofinansowanie kwotą 300 tys. zł Starostwu 

Powiatowemu w Skarżysku-Kamiennej remontu drogi do Klonowa został podjęty 

jednogłośnie. 

 

Prezes Stowarzyszenia Seniorzy Razem p. Elżbieta Głowacka – zabrała głos, chciałabym 

podziękować Panu Wójtowi i radnym naszej gminy za 5-letni patronat, przychylność z jaką 

spotykaliśmy się z Państwa strony w trakcie naszej senioralnej działalności. Nasza praca jako 

Zarządu napawa nas satysfakcją, że udało nam się i nadal udaje zainteresować dość liczną 

grupę seniorów tym co im oferujemy i czego oczekują. Nie byłoby to możliwe gdyby nie 
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współpraca z Biblioteką, Zarządem OSP. Na dobry początek naszej działalności, 5 lat temu, 

otrzymaliśmy od Pana Wójta Kronikę, którą udało nam się zapełnić. Pozwolę sobie 

udostępnić ją Państwu w wolnej chwili do obejrzenia i zamieszczenia swojego pamiątkowego 

podpisu obok zdjęć grawertonów, które otrzymaliśmy 9 lutego br. z rąk Pana Wójta  

i Przewodniczącej Rady na uroczystym podsumowaniu naszej minionej 5-latki. Liczymy na 

dobrą współpracę. Proszę żeby każdy z Państwa, którzy z nami współpracowali podpisali się 

w Kronice. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, nie chodzi o obowiązek, chodzi  

o życzliwość i przyjemność kiedy robi się dla określonej grupy społeczeństwa gminy 

cokolwiek i spotyka się to z takim przyjęciem. Dziękowałem na tym spotkaniu za współpracę 

ze wszystkimi seniorami. To jest niezwykle aktywna i wdzięczna grupa społeczna ludzi, 

którzy ponad podziałami potrafią funkcjonować i działać, cieszyć się życiem. Tworzycie taką 

grupę, którą możemy się pochwalić. Seniorzy na tle seniorów w powiecie są zauważani, 

doceniani również przez władze powiatu. Za to chcę podziękować. Jestem przekonany, że 

niezależnie kto będzie tutaj po wyborach pełnił odpowiedzialne funkcje zawsze powinien 

mieć seniorów w głowie, żeby ta współpraca była jak najlepsza, żeby dawała poczucie tego, 

że nie tylko jesteście otoczeni życzliwością ale rozumiemy wszystko to co wiąże się z byciem 

seniorem. Dziękuję. 

Prezes Stowarzyszenia Seniorzy Razem p. Elżbieta Głowacka – zabrała głos, nawiążę jeszcze 

do tego co powiedział Pan Krzysztof odnośnie wody spływowej, u mnie wzdłuż części mojej 

posesji Zalezianka 51 nie ma rowu i woda z ulicy od zakrętu płynie na moje podwórko  

i zalewa je. Zgłaszałam to Panu Derze i Panu Bałchanowskiemu. Pan Derra obiecał dwa razy, 

że przyjedzie i zobaczy ale tam w ogóle nie ma rowu. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos i podziękowała Prezes Stowarzyszenia Seniorzy Razem, 

współpraca z całym Klubem przede wszystkim z Panią Prezes jest to czysta przyjemność, 

myślę że to że ten Klub tak funkcjonuje to jest tylko zasługa Pani Prezes. Brawa. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Radny Januchta zwolniony przez Przewodniczącą Rady opuścił salę obrad, odtąd  

w obradach uczestniczyło 12 radnych. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr LXII/355/2024 

Rady Gminy Łączna z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej, kandydatów na strażaków ratowników z terenu 

gminy Łączna oraz dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Łączna za działania inne niż określone w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021r.  

o ochotniczych strażach pożarnych. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr LXII/356/2024 

Rady Gminy Łączna z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zaleziance. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr LXII/357/2024 

Rady Gminy Łączna z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymał się – 1/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

w celu grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 2025 i 2026. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poprosił o wykreślenie z podstawy prawnej zdania: 

„Na podstawie art. 4 ust. 1 p. 19, art. 2 i art. 73 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r.  

o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022r. poz. 1526)” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały ze zmianą w podstawie prawnej, 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr LXII/358/2024 

Rady Gminy Łączna z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 9 e)  

Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego  

w 2025 roku. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała Nr LXII/359/2024 

Rady Gminy Łączna z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 10, przeciw – 1, wstrzymał się – 1/12 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9 f)  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXII/360/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 1/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9 g)  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2024-2032. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXII/361/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 28 lutego 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 1/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 31 stycznia 2024r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 31 stycznia 2024r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LXII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2024. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 

 

 

 

 


